
 

 

 

 

 

 

 

 

Nuuk, den 27. Juli 2020 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:    

1. Folkeskolen i Paamiut, Atuarfik Tuiisaq, er nu i så dårlig stand, at elever giver 

udtryk for at de får helbredsmæssige gener af at opholde sig på skolen – er der 

foretaget undersøgelser heraf?  

2. Kender Naalakkersuisut til hvilke planer Kommuneqarfik Sermersooq har for 

Atuarfik Tuiisaq i Paamiut?  

3. Agter Naalakkersuisut at fuldt ud istandsætte Atuarfik Tuiisaq i Paamiut? I så 

tilfælde bedes Naalakkersuisut supplerende at oplyse hvornår istandsættelsen 

forventes færdiggjort.  

4. Er det Naalakkersuisuts vurdering at det vil være mere hensigtsmæssig at bygge en 

ny skole end at foretage en renovering af Atuarfik Tuiisaq i Paamiut? 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Partii Naleraq 

 

Begrundelse:  

Vi ved nu, at mange folkeskoler herhjemme er ved at være i dårlig stand, samtidig med, at 

finansieringen af renovering af skolerne er forsinket betydeligt. Kommunerne fattes penge 

og man kan ikke forvente, at der i nærmeste fremtid kan afsættes finanser til renovering og 

bygning af folkeskoler. Derfor er det tvingende nødvendigt, at landskassen spæder op med 

finansielle midler til nedrivning, istandsættelse og nybygning af de sundhedsfarlige skoler. 

Vi håber fra Partii Naleraq, at Naalakkersuisut vil være opmærksomme herpå i forbindelse 

med udarbejdelsen af Finansloven for år 2021. 

Jeg ønsker, at disse spørgsmål blive besvaret indenfor 10 på hinanden følgende 

arbejdsdage. 

 


